
ALGEMENE BESCHOUWINGEN Juli 2023 ChristenUnie Papendrecht

Voorzitter, 

Vorig jaar begon ik met de constatering dat bij velen ook in Papendrecht grote onzekerheid en 
bezorgdheid heerste over de toekomst. En helaas is dit nu nog niet veranderd. 
De perspectiefnota 2023 begint ook typerend met “We leven in een tijd van zekere onzekerheden”. 
Dat is de realiteit. Juist ook in Papendrecht, want naast de onzekere economische situatie, inflatie, 
arbeidsmarkt, Rijksuitkering, energietransitie, vluchtelingenopvang e.d. speelt in onze lokale situatie 
een aantal specifieke grote projecten zoals het huisvestingsplan basis- en VO-scholen, , integraal 
veiligheidsplan accommodatiebeleid, mobiliteitsbeleid, herijking kompas sociaal domein etc.

Dit vraagt lef voor college en raad om keuzes te maken zonder direct alle aspecten zeker te weten. 
Het vraagt ook om alle relevante ontwikkelingen goed en zo volledig mogelijk in beeld te brengen. 
We zijn dan ook blij dat het college aangeeft dat zij werkt aan een integrale strategische agenda, die 
weer leidt tot een strategische visie.
Wanneer kan het college deze strategische agenda en strategische visie aanbieden aan de raad?

Graag ga ik nu wat in op enkele punten uit de perspectiefnota.
Maar allereerst wil ik het college en de ambtelijke organisatie bedanken voor het opstellen hiervan. 
Niet alleen de veelheid van zaken, maar ook de complexiteit en samenhang maken het een uitdagende
en ongetwijfeld ook tijdrovende klus. 

Het kader
Het college geeft aan dat de strategische visie niet gedomineerd mag worden door een beperking in 
de financiële middelen. We zijn het daarmee van harte eens. Echter we moeten wel realistisch zijn, 
we kunnen niet alles realiseren wat we mogelijk willen. Daarvoor ontbreken op termijn de middelen. 
Het geschetste financieel meerjarenperspectief maakt dat heel duidelijk. Daarom hebben wij vooral 
behoefte aan het totaalplaatje, zodat we als college en raad de goede keuzes kunnen maken. 
We zijn erg geholpen met de paragraaf “Wat komt er nog financieel op ons af". Ook al zijn dit nog 
indicatieve bedragen en zijn de besluiten nog niet genomen, we weten 1 ding wel zeker: we kunnen 
met betrekking tot deze zaken niet niets doen. Het zou helpen als deze ontwikkelingen in hun  
minimumvariant – uiteraard onder voorbehouden – in een extra overzicht toegevoegd zou kunnen 
aan het Financieel meerjarenperspectief. Dit zal het o.i. ook aan de inwoners beter duidelijk maken 
waarom niet alles mogelijk is en waarom soms tariefsverhogingen noodzakelijk zijn.

Sociale domein
Het Kompas Sociaal Domein is een goede leidraad om te komen tot een goed en samenhangend 
beleid. Bij de herijking daarvan vragen we in het bijzonder aandacht voor bestaanszekerheid, 
schuldenproblematiek, zorg voor ouderen en voor jongeren en eenzaamheid. 
We waarderen dat het college hier aandacht voor heeft, wel vragen we waar nodig door te pakken.
Al eerder hebben we als CU gepleit voor een goede en duidelijke regiefunctie op het gebied van 
bestaanszekerheid. Hierbij denken we aan een 1-loket functie voor alle regelingen, zodat mensen 
niet van het kastje naar de muur gestuurd worden.



De herziening van de WMO, waarbij de algemene voorzieningen kunnen worden versterkt en zo lang 
mogelijk lichtere ondersteuning wordt geboden, is een goede zaak. Graag zien we de raad in dit 
herijkingsproces maximaal meegenomen en niet alleen bij de besluitvorming.

De extra capaciteit op de casusregie Jeugd en Volwassenen ondersteunen we, want dat voorkomt 
latere en dus duurdere inzet en vooral ook groter persoonlijk leed. 

We benadrukken verder het genoemde punt van goede subsidieafspraken en duidelijk 
opdrachtgeverschap bij Sterk Papendrecht.

We zijn blij dat Papendrecht passend invulling geeft aan opvang van vluchtelingen en Oekraïners en 
daarvoor duidelijke richtlijnen en kaders opgesteld zijn. Wel heerst bij omwonenden van de nieuwe 
locatie Poldermolen veel onrust en onduidelijkheid omtrent invulling, mogelijke overlast en 
veiligheid.  We roepen het college op hier snel meer duidelijkheid over te verschaffen.

Wonen
We realiseren ons dat mogelijkheden voor nieuwbouw gezien de beperkt beschikbare ruimte niet 
groot zijn. Tegelijk blijft het aantal woningzoekenden hoog. Daarom vragen wij om vaart te maken 
met de plannen die er nu liggen. Dit geldt zowel voor permanente als flex woningen.
Daarbij roepen we op om ook zoveel mogelijk sociale woningbouw te realiseren. Met name in het 
plan Kraaihoek liggen kansen en we vragen het college om samen met Woonkracht 10 hier invulling 
aan te geven.
Dat geldt ook voor Beschermd Wonen. Ook hier is een grote behoefte, die in Kraaihoek goed 
ingevuld kan worden.

Groen en openbare ruimte
We delen de ambitie om voor het beheer van het openbaar groen het kwaliteitsniveau B te bereiken.
We vragen wel aandacht voor de soms al te eenzijdige bloemloze en hoge grasranden die onverzorgd
ogen. Ook kan de hoogte gevaar opleveren voor de verkeersveiligheid.

We waarderen dat het college werkt aan een combinatie van functies zoals recreëren, sporten en 
ontmoeten in de parken. Daarbij vragen we wel nadrukkelijk vooraf na te gaan wat best practices zijn
elders en achteraf te evalueren welk gebruik daadwerkelijk van faciliteiten gemaakt wordt.
Ook lijkt het weghalen van zitbanken op een aantal plaatsen niet te passen in deze opzet van 
ontmoeten.

Onderwijs
We zien uit naar de concrete invulling van het Integraal Huisvestingsplan BO en de huisvesting van de
Voortgezet Onderwijs Scholen omdat hieruit zeer grote financiële consequenties voortvloeien. 
Hoewel we liever in 1 keer het totaalplaatje voor de VO-scholen zouden vaststellen, begrijpen dat 
gezien de omvang en complexiteit een fasegewijze besluitvorming meer voor de hand ligt. Wel gaan 
wij er dan vanuit dat de uitgangspunten van de eerder gepresenteerde businesscase leidend blijven.



Energietransitie
Terecht geeft u ruim aandacht aan de energietransitie vanwege de snelle klimaatverandering en de 
hoge volatiele energieprijzen. 
Niet duidelijk wordt echter nog welke concrete stappen het college op dit gebied gaat zetten.
Vraag: Wat is het concrete actieplan hierin?

Veiligheid
De drie geformuleerde prioriteiten t.w. verkeersveiligheid, integrale wijkaanpak en aanpak 
ondermijning geven de richting aan. We zijn benieuwd naar de concrete uitwerking in het 
uitvoeringsplan wat aan de raad wordt voorgelegd.

Organisatieontwikkeling
Moeilijk te vervullen vacatures, groot personeelsverloop en veel externe inhuur maken onze 
gemeente kwetsbaar. Gegeven de grote opgaves in Papendrecht is dit effect nog sterker. 
We vragen het college hier vooral niet ‘penny wise and pound foulish’ te zijn.

Afrondend. We leven in onzekere tijden, zeker, maar als we samen de uitdagingen durven aangaan 
kunnen we met vertrouwen de onzekere toekomst ingaan. 
Daarbij wens ik allen veel wijsheid en zegen toe.


